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Voorstel van resolutie

van de heren Johan Deckmyn, Filip Dewinter, Wim Wienen en Felix Strackx 

betreffende de splitsing  
van de Koninklijke Belgische Voetbalbond,  
de oprichting van een volwaardige Vlaamse voetbalbond 
en de oprichting van een Vlaams nationaal voetbalelftal
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TOELICHTING

Met de staatshervorming van 1970 werd sport een bevoegdheid van de gemeenschappen. 
In de daaropvolgende jaren heeft het merendeel van de sportfederaties zich aangepast aan 
het feit dat sport een gemeenschapsbevoegdheid is. 

De splitsing van de unitaire sportfederaties gebeurde naar aanleiding van het decreet van 2 
maart 1977 houdende regeling van de erkenning en de subsidiëring van de landelijk geor-
ganiseerde sportverenigingen (het zogenaamde Bloso-decreet). Door dat decreet moesten 
alle unitaire sportbonden zich opsplitsen in regionale bonden; zoniet, dan zouden ze niet 
meer gesubsidieerd worden door de overheid (Bloso). 

De meeste sportfederaties hebben dat dan ook onmiddellijk gedaan, omdat ze anders fi-
nancieel niet konden overleven. Eén van de oudste en grootste sportfederaties van dit land, 
de Koninklijke Belgische Voetbalbond (KBVB), achtte het lange tijd niet nodig zich aan te 
passen aan de federale staat. 

In 2008 kwam er eindelijk wat beweging in het dossier. De KBVB besloot tot de oprich-
ting van de Voetbalfederatie Vlaanderen (VFV). Op 28 juni 2008 werd er uiteindelijk een 
akkoord bereikt over de oprichting van een Vlaamse voetballiga. Tijdens zijn vergadering 
van 9 oktober 2008 besliste het uitvoerend comité van de KVBV om twee vzw’s op te 
richten, een Nederlandstalige en een Franstalige. De Waalse vzw is er uiteindelijk niet ge-
komen, de Vlaamse vzw Voetbalfederatie Vlaanderen wel. Het uitvoerend comité van de 
KBVB keurde eind november 2008 de oprichting van de Vlaamse liga goed. 

De vorige minister van Sport was tevreden met het resultaat en stelde dat dit een volwaar-
dige splitsing van de voetbalbond was, waardoor het voetbal de steun van Vlaanderen kon 
krijgen die het nodig heeft.

Theoretisch zou de oprichting van de Vlaamse liga voldoen aan het decreet van 13 juli 
2001 houdende de regeling van de erkenning en subsidiëring van de Vlaamse sportfedera-
ties, de koepelorganisatie en de organisaties voor de sportieve vrijetijdsbesteding. 

Toch bleek al gauw dat de oprichting van de VFV vooral een financiële truc was die diende 
om Vlaams geld los te weken. Dat werd ook gesteld door diverse verantwoordelijken van 
de Belgische voetbalbond. De KBVB liet specialisten becijferen of de instroom van nieuwe 
Vlaamse middelen zou volstaan om de oprichting en de kosten van de Vlaamse liga te 
bekostigen. Toen bleek dat dat een batig saldo zou opleveren, werd er groen licht gegeven 
om een ‘splitsing’ door te voeren.

De bondsvoorzitter François De Keersmaecker liet echter duidelijk optekenen dat dat een 
financiële operatie was. “Dit is een puur financiële operatie, die gunstig is.” stelde hij en hij 
vervolgde met: “Op het terrein verandert er niets.”.

Dat de ‘splitsing’ van de KBVB geen echte splitsing was, werd al snel duidelijk. De voet-
balbond beklemtoont heel duidelijk dat het niet gaat om een splitsing, maar om een reor-
ganisatie van de voetbalbond. In die zin heeft de bond gelijk. Het is zelfs niet zeker dat er 
een Waalse tegenhanger komt.

In de beleidsnota Sport 2009-2014 van Vlaams minister Philippe Muyters staat te lezen: 
“De Vlaamse Regering geeft alle kansen aan de pas opgerichte vzw Vlaamse voetballiga, 
opdat de samenwerking een eigen dynamiek creëert.”. 
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Dat is eigenlijk impliciet aangeven dat die dynamiek vandaag niet bestaat, net omdat er 
hier geen sprake is van een echte splitsing van de voetbalbond en dat feit een weinig per-
formant en transparant gegeven vormt.

Volgens de indieners van dit voorstel van resolutie voldoet de splitsing van de KBVB 
geenszins en is een dergelijke splitsing ook niet naar de geest van het decreet van 13 juli 
2001 houdende de regeling van de erkenning en subsidiëring van de Vlaamse sportfede-
raties, de koepelorganisatie en de organisaties voor de sportieve vrijetijdsbesteding, dat 
van kracht is sinds 1 januari 2002. Met dat decreet beoogt de Vlaamse decreetgever een 
verhoogde transparantie van het sportlandschap. 

De doorgevoerde splitsing heeft de transparantie niet verhoogd.

De huidige minister van Sport heeft in maart 2010 trouwens bevestigd dat hij via Bloso 
vernomen had van de Voetbalfederatie Vlaanderen dat er statuten worden opgesteld voor 
een Franstalige voetballiga, en dat die ter goedkeuring lagen bij Adeps, ‘la direction géné-
rale du Sport’. Daarbij zou er ook sprake geweest zijn van een Brusselse voetballiga.

Hoe dat allemaal te rijmen valt met de huidige federale staatstructuur van dit land, waar-
bij sport in 1980 al werd overgeheveld naar de gemeenschappen, blijft een groot vraagte-
ken. De minister gaf trouwens zelf  aan dat het niet strookt met het uitgangspunt van het 
Vlaamse decreet van 13 juli 2001 houdende de regeling van de erkenning en subsidiëring 
van de Vlaamse sportfederaties, de koepelorganisatie en de organisaties voor de sportieve 
vrijetijdsbesteding.

De indieners van dit voorstel blijven pleiten voor de volledige splitsing van de KBVB, de 
oprichting van een volwaardige Vlaamse voetbalbond, de organisatie van een Vlaamse 
voetbalcompetitie zowel voor amateurvoetbal als voor profvoetbal, en de oprichting van 
een Vlaams nationaal voetbalelftal, dat aan de internationale competities voor landen-
ploegen zal deelnemen. 

De huidige organisatie van de KBVB loopt mank en zijn probleemoplossende vermogen 
laat te wensen over. Dat is al jaren duidelijk. De voetbalbond zal zonder een echte hervor-
ming in de toekomst nog minder dan vandaag het hoofd kunnen bieden aan de problemen 
waarmee het voetbal heden ten dage geconfronteerd wordt.

Men kan er ook niet omheen dat een Vlaams nationaal voetbalelftal een uitstekend ambas-
sadeur voor Vlaanderen in het buitenland kan zijn. Een volk moet zich immers niet alleen 
kunnen herkennen in symbolen als een vlag, een volkslied of een nationale feestdag, maar 
ook in een eigen voetbalelftal. En wat in andere topsporten kan, moet evenzeer mogelijk 
zijn in het voetbal. Vlaanderen zou trouwens geen uitzondering zijn in het internationale 
voetbal. Al jaren beschikt het Verenigd Koninkrijk over vier kwaliteitsvolle landenteams, 
namelijk Engeland, Wales, Schotland en Noord-Ierland. 

Dat de oprichting van een Vlaams nationaal elftal en een eigen Vlaamse voetbalcompeti-
tie het niveau van het voetbal in dit land naar beneden zou halen, is een drogreden. Men 
schermt dan altijd met het argument dat men onder een kleinere bevolking ook minder 
kwaliteitsvolle voetballers kan selecteren. Dat is natuurlijk geen argument want er zijn 
heel wat voetbalnaties die een kleinere bevolking hebben dan Vlaanderen en die het op 
internationaal vlak toch zeer goed doen. 
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Op een moment dat een sportfederatie weigert om zich volwaardig aan te passen aan de 
federale staatsstructuur van het land waarin de federatie actief  is, heeft de politieke over-
heid, indien ze zichzelf  ernstig neemt, geen andere keus dan via het politieke forum een 
doorbraak te forceren.

Johan DECKMYN

Filip DEWINTER

Wim WIENEN

Felix STRACKX
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VOORSTEL VAN RESOLUTIE

Het Vlaams Parlement,

– overwegende dat sport sinds de staatshervorming van 1970 een bevoegdheid van de 
gemeenschappen is;

– gelet op:
1° de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming der instellingen;
2° de oprichting van de vzw Vlaamse voetballiga;

– overwegende dat de Koninklijke Belgische Voetbalbond (KBVB) zich nog steeds niet 
volledig heeft aangepast aan de federale indeling van de staat;

– gelet op:
1° de beleidsnota Sport 2009-2014 van Vlaams minister Philippe Muyters;
2° het feit dat de KBVB nog steeds bezig is met interne hervormingen;

– overwegende:
1° het feit dat de bestaande ‘splitsing’ niet beantwoordt aan de geest van de staatsher-

vorming van 1980, waarbij sport volledig werd overgeheveld naar de gemeenschap-
pen;

2° dat het door de logge structuur die de KBVB nu al heeft, onmogelijk is geworden 
om het hoofd te bieden aan de problemen waarmee het moderne voetbal vandaag 
de dag wordt geconfronteerd;

3° dat topfunctionarissen van de KBVB al uitgebreid in de media hebben laten ver-
staan dat de oprichting van een voetballiga in Vlaanderen een louter financiële ope-
ratie is geweest en op het terrein niets zal veranderen;

4° dat de oprichting van een volwaardige Vlaamse voetbalbond conform de staatsin-
deling is, en de mogelijkheid biedt om een nieuwe performante structuur aan deze 
federatie te geven om de problemen die zich vandaag de dag in het moderne voetbal 
voordoen, te kunnen aanpakken;

– gelet op het feit dat communautaire problemen de werking van de KBVB in het alge-
meen en de werking van het nationale elftal in het bijzonder hinderen;

– overwegende dat:
1° een aparte Vlaamse voetbalbond, een Vlaamse voetbalcompetitie en een Vlaams 

nationaal voetbalelftal geen hinder meer ondervinden van communautaire oprispin-
gen;

2° een Vlaams nationaal voetbalelftal een uitstekend ambassadeur voor Vlaanderen 
kan zijn op internationaal vlak;

– vraagt de Vlaamse Regering:
1° te werken aan een echte en volledige splitsing van de KBVB;
2° de nodige stappen te ondernemen voor de organisatie van een Vlaamse voetbalcom-

petitie, zowel wat het profvoetbal als wat het amateurvoetbal betreft;
3° de nodige stappen te ondernemen voor de oprichting van een Vlaams nationaal 

voetbalelftal, dat Vlaanderen op internationale wedstrijden en tornooien vertegen-
woordigt;
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4° niet alleen – zoals in de beleidsnota Sport 2009-2014 staat – “alle kansen te geven 
aan de pas opgerichte vzw Vlaamse voetballiga, opdat de samenwerking een eigen 
dynamiek creëert”, maar erop toe te zien dat een nieuwe Vlaamse voetbalbond 
beantwoordt aan de criteria van het decreet van 13 juli 2001 houdende de regeling 
van de erkenning en subsidiëring van de Vlaamse sportfederaties, de koepelorgani-
satie en de organisaties voor de sportieve vrijetijdsbesteding;

5° enkel in het geval van de verwezenlijking van voornoemde vragen de nodige mid-
delen uit te trekken voor de subsidiëring van de nieuwe federatie.

Johan DECKMYN

Filip DEWINTER

Wim WIENEN

Felix STRACKX


